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P r o t o k ó ł  Nr VI/2015 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 30 kwietnia 2015r.  w Domu Kultury w Kotlinie 
w godz. od 900  do 1205 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                       Otwarcia VI sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Tomasz 
Kosiński. 
Obecni na sesji: Wójt Gminy Mirosław Paterczyk, Sekretarz Gminy Michał Urbaniak, Skarbnik 
Gminy Irena Antczak, sołtysi, radny Rady Powiatu Jarocińskiego Walenty Kwaśniewski, 
dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin Elżbieta Mikołajczak, dyrektor Domu Kultury        
w Kotlinie  Janusz Barański, prezes Polskiego Związku Wędkarskiego Koło w Kotlinie  Tadeusz 
Łukowski, redaktor Gazety Jarocińskiej oraz mieszkaniec Gminy Dobrzyca  i 4 rodziców dzieci 
uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie. 
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na ustawowy skład Rady  15 radnych w sesji 
uczestniczyło 14 radnych. 
Nieobecny był radny Tomasz Graczyk i sołtys Parzewa Szymon Matuszewski. 
Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Porządek obrad. 
                    Do porządku obrad przesłanego radnym i sołtysom  wraz z zaproszeniem na sesję 
nie zgłoszono wniosku o  jego zmianę. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od V sesji 

Rady. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od V sesji Rady oraz z wykonania 

uchwał Rady. 
7. Realizacja wniosków złożonych przez radnych i sołtysów do projektu budżetu Powiatu 

Jarocińskiego na 2015 rok. 
8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2014 

rok. 
9. Informacja z działalności Domu Kultury w Kotlinie za 2014 rok. 
10. Informacja z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin  za 2014 rok. 
11. Informacja o działalności Koła Wędkarskiego „Karaś” w Kotlinie. 

  12. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał  : 
      1) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa, niektórych 

   podatków stanowiących dochód gminy, wyznaczenia inkasentów oraz ustalenia 
   wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

      2) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości, 
      3) w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Kotlin w Stowarzyszeniu  
          Lider Zielonej Wielkopolski, tworzącego Lokalną Grupę Działania w okresie realizacji 
          Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020 oraz udzielenia  
          pełnomocnictwa do reprezentowania Gminy w w/w Stowarzyszeniu, 
     4) w sprawie przekazania skargi wed ług właściwości, 
     5) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej  

  w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie, 
6) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia warunków i trybu  
    finansowania rozwoju sportu przez Gminę Kotlin, 
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7) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania  
    dotacji dla podstawowych szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych,  
    niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego  
    działających na terenie Gminy Kotlin, a także trybu i zakresu kontroli prawid łowości ich 
    wykorzystania, 
8) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy  
    materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszka łych na terenie gminy Kotlin, 
9) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie statutu sołectwa  
    Wysogotówek, 

     10) zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
     13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
     15. Zamknięcie obrad. 
  

ad. 3 Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy. 
                   Protokół z V sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu na posiedzeniach stałych 
komisji Rady w dniach 28 i 29 kwietnia oraz przed dzisiejszą sesją Rady. 
Do protokołu nie zgłoszono uwag przyjmując go jednogłośnie 14 głosami za. 
 
ad.4. Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Interpelacje zgłosili: 
Radny Lucjan Antczak wnioskując o utwardzenie drogi chociaż w najgorszych miejscach – 
ulicy Kołłątaja. 
Radny Antczak pytał – co Wójt zamierza zrobić w sprawie partnerstwa i współpracy z innymi 
gminami w kraju i za granicą? 
Radna Marta Hudak  pytała – dlaczego na posiedzenie Komisji Oświaty nie była zaproszona 
dyrektor Szkoły Podstawowej w Sławoszewie, a była na posiedzeniu Komisji Budżetowej? 
Wójt odpowiedział, że dyrektor dysponuje swoim czasem i  uznała  za słuszne przyjście na jedną  
z komisji. 
Radny Krzysztof Szyszka  wnioskował o naprawę  oświetlenia ulicznego przy ul. Konopnickiej 
przy wjeździe do szkoły i przy ul. Poznańskiej. 
Radny Krzysztof Szyszka pytał o bramki do znaków drogowych stawiane przy ul. Poznańskiej 
uważając, że bramka przy  pomniku  jest za wysoka. 
Radna Beata Skowrońska wnioskowała o  wyregulowanie oświetlenia ulicznego, bowiem 
lampy zdaniem radnej zapalają się za wcześnie. 
Radna Dominika Kwiecińska  wnioskowała o: 
-  przycięcie żywopłotu  przy boisku w Twardowie, 
-  przypomnienie mieszkańcom w formie kurend o zbiórce odpadów wielkogabarytowych  
   i elektroniki. 
 
ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od V 
sesji Rady. 
                     Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od V sesji Rady: 
- przekazał Wójtowi uchwały i stanowisko podjęte na V sesji Rady Gminy, 
- przekazał Wójtowi interpelacje i wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów na V sesji Rady, 
- przekazał Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 
  za 2014 rok w celu zaopiniowania wykonania budżetu Gminy i wystąpienia  do Rady Gminy 
  w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy,  
- w dniu 25 kwietnia obecny był na zawodach wędkarskich o puchar Koła PZW „Karaś”   
  w Kotlinie. 
Do informacji Przewodniczącego nie zgłoszono uwag. 
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ad.6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od V sesji Rady oraz                    
z wykonania uchwał Rady. 
                     Wójt Gminy poinformował, że podjęte uchwały na V sesji Rady przekazano do 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru, 
wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach Biuletynu 
Informacji Publicznej Gminy. 
Uchwały podlegające nadzorowi Regionalnej Izby Obrachunkowej przekazano do RIO              
w Poznaniu Zespół w Kaliszu. 
Uchwały stanowiące prawo miejscowe przekazano do Redakcji Dziennika  Urzędowego 
Województwa Wielkopolskiego. 
Stanowisko Rady w sprawie  budowy drogi powiatowej  na odcinku Twardów – Kurcew 
przekazano Staroście Jarocińskiemu. 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 9 zarządzeń, w tym: w sprawie przedłożenia 
sprawozdania  rocznego z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok, w sprawie użyczenia lokalu 
Bibliotece Publicznej Gminy Kotlin, w sprawie  powołania  stałej i jednorazowej komisji 
przetargowej oraz komisji do spraw brakowania druków ścisłego zarachowania, w sprawie 
powołania obwodowych komisji wyborczych, w sprawie zatwierdzenia planu inwentaryzacji na 
2015 rok oraz w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
Poza tym: 
- w dniu 16 marca  Wójt podpisał umowę  na dostawę i montaż urządzeń na plac zabaw   
  w Sławoszewie, które to zadanie realizowane jest z funduszu so łeckiego, 
- w dniu 18 marca Wójt podpisał umowę na dostawę i montaż urządzeń na plac zabaw  
  w Magnuszewicach również  realizowaną z funduszu sołeckiego, 
- 24 marca Wójt podpisał umowę na  wykonanie mebli kuchennych  do świetlicy wiejskiej  
  w Wysogotówku, 
- w dniu 1 kwietnia ogłoszono przetarg nieograniczony na przebudowę drogi gminnej  
  w Racendowie. Z siedmiu zgłoszonych  ofert  najkorzystniejsza to oferta złożona przez  
  DROGBUD z Ostrowa Wlkp. z którą w dniu 6 maja podpisana zostanie umowa na 
  wykonanie zadania, 
- w dniu 10 kwietnia podpisano umowę na wykonanie  stołów i ławek dla sołectwa Twardów, 
- w dniu 15 kwietnia podpisano umowę na wykonanie prac dekarskich  budynku hydroforni  
  w Wyszkach i w Magnuszewicach, 
- w dniu 13 kwietnia podpisano umowę na wykonanie chłodni  w świetlicy wiejskiej  
  w Twardowie i wykonanie modernizacji  istniejącej chłodni w świetlicy wiejskiej  
  w Racendowie, 
- w dniu 15 kwietnia podpisano umowę na przebudowę boiska rekreacyjnego przy Szkole  
  Podstawowej w Kotlinie – II etap. 
Wójt poinformował, że w dniu 8 maja br. podpisana zostanie umowa  z Samorządem 
Województwa Wielkopolskiego o przyznanie pomocy w ramach działania „Odnowa i rozwój 
wsi”  na rozbudowę i przebudowę istniejącego Domu Strażaka  w Kotlinie celem urządzenia   
Domu Kultury z Biblioteką  na kwotę 500 tys. zł. 
Ponadto Wójt: 
- uczestniczył we wszystkich zebraniach wiejskich w sprawie wyboru so łtysów i rad sołeckich, 
- 18 marca uczestniczył w spotkaniu roboczym  - konsultacyjnym z przedstawicielami Barki  
   i GOPS-u  w sprawie realizacji zamierzonych projektów, 
- uczestniczył wspólnie z Sekretarzem Gminy  w spotkaniu włodarzy z powiatu jarocińskiego  
  w kwestii budowy siedziby Komendy Powiatowej Policji, 
- obecny był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady, 
- obecny był na Walnym Zgromadzeniu przedstawicieli Banku Spółdzielczego w Jarocinie, 
- uczestniczył w spotkaniu wójtów i burmistrzów  powiatu jarocińskiego  zorganizowanym  
  w Urzędzie Gminy w Kotlinie, 
- 27 kwietnia wspólnie z przedstawicielem GOPS-u  spotkał się  z mieszkańcami   
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  poszkodowanymi  w wyniku wybuchu gazu   w Racendowie, 
- 28 kwietnia brał udział w spotkaniu z przedstawicielkami KGW, które miało miejsce   
  w Sławoszewie na którym po raz kolejny koła  przedstawiły swoje kulinaria, 
- 28 kwietnia spotkał się z posłem Piotrem Walkowskim, omawiając m. innymi organizację Dnia  
  Kotlina  - Święta Pomidora i prosząc posła o zorganizowanie spotkania z osobami  
  kompetentnymi w sprawie budowy zalewu na Lutyni, 
- 30 kwietnia spotkał się ze Starostą i Wicestarostą  Jarocińskim oraz przedstawicielem Zarządu  
  Dróg Powiatowych w Jarocinie, a rozmowa dotyczyła m. innymi naprawy i oznakowania  dróg   
  powiatowych , modernizacji mostu w Woli Książęcej i w Magnuszewicach,  którego projekt 
  jest opracowany. 
 Wójt poinformował, że Starosta  przepraszał, że nie może być obecny na dzisiejszej sesji i prosił  
  o wyznaczenie  nowego terminu spotkania. 
 
ad.7.Realizacja wniosków złożonych przez radnych i sołtysów do projektu budżetu Powiatu 
Jarocińskiego na 2015 rok. 
                     Przewodniczący Rady poinformował, że w punkcie tym głos miał zabrać 
zaproszony  na sesję Starosta Jarociński. 
Wójt jeszcze raz poinformował o ponownym  ustaleniu terminu spotkania ze Starostą, który  
przepraszał, że z uwagi na obowiązki nie mógł uczestniczyć w dzisiejszej sesji. 
Wójt poinformował, że złożone wnioski do budżetu Powiatu to przede wszystkim wnioski o 
budowę chodników we wsi: Sławoszew, Magnuszewice, Twardów, Kurcew, Wola Książęca, 
Kotlin –  przy ul. Ks. Rymarkiewicza i ul. Kościuszki,  i Wilcza. 
 
ad. 8 Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi za 
2014 rok. 
                     Sprawozdanie szczegółowo omówiono na posiedzeniach stałych komisji Rady        
w dniach 28 i 29 kwietnia br. 
Do sprawozdania  nie wniesiono  uwag. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. 9. Informacja z działalności Domu Kultury w Kotlinie za 2014 rok. 
                    Z informacją złożoną przez dyrektora Domu Kultury Janusza Barańskiego radni 
zapoznali się na posiedzeniach stałych komisji Rady w dniach 28 i 29 kwietnia br.  
Do informacji stanowiącej załącznik do protokołu  nie wniesiono uwag. 
 
ad.10. Informacja z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin  za 2014 rok. 
                    Do informacji szczegółowo omówionej na posiedzeniach stałych komisji Rady        
w dniach 28 i 29 kwietnia br.  przez dyrektora Biblioteki Elżbietę Mikołajczak  nie wniesiono 
uwag. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.11. Informacja o działalności Koła Wędkarskiego „Karaś” w Kotlinie. 
                   Informację z działalności Gminnego Koła PZW  „Karaś” w Kotlinie  złożył prezes 
Koła Tadeusz Łukowski. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Podziękowanie  prezesowi Koła  Tadeuszowi Łukowskiemu za pracę, zaangażowanie                   
i współpracę złożyli Wójt Gminy i Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady wskazał na łowisko „Glinianka Kotlin” , którego gospodarzem jest Koło 
„Karaś”  jako idealne miejsce na biwaki i miejsce na ścieżki rowerowe. 
 

  ad.12. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał . 
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                     Przed rozpatrzeniem projektów uchwał głos zabrali przewodniczący stałych komisji 
Rady. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak poinformował, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie projekty uchwał będące w programie dzisiejszej 
sesji, z tym , że odnośnie rozpatrzenia skargi  na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej         
w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie głos chcieliby zabrać rodzice  dzieci uczęszczających do 
tej Szkoły, a którzy są obecni na dzisiejszej sesji.  
Przewodniczący Komisji powitał rodziców  obecnych na sesji w liczbie 4. 
Przewodniczący Rady również powitał  rodziców, informując, że  udzieli rodzicom głosu  w pkt. 
13 „Wolne głosy i wnioski”. 
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim Adamski 
poinformował, że Komisja  również pozytywnie zaopiniowała wszystkie projekty  uchwał,         
w tym uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora Szko ły Podstawowej w Sławoszewie 
z siedzibą w Parzewie, uznając skargę za nieuzasadnioną. 

                         Rozpatrzenie i podjęcie uchwał : 
      1) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa, niektórych 
          podatków stanowiących dochód gminy, wyznaczenia inkasentów oraz ustalenia 
         wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
         Wójt poinformował, że zmiana uchwały podyktowana jest zmianą sołtysów w niektórych  
         sołectwach, wymieniając nowo wybranych sołtysów w sołectwie: Parzewie – Szymon  
         Matuszewski, Racendowie – Zbigniew Kostrzewski, Twardowie – Barbara Padrok, Woli  
         Książęcej – Anita Pasternak i Wysogotówku – Jarosław Wałkiewicz. 
         Uchwała Nr VI/28/2015 podjęta została 14 głosami za. 
      2) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. 
          Wójt poinformował, że projekt uchwały dotyczy nieruchomości w Wyszkach, którą Gmina  
          zamierza nabyć z przeznaczeniem pod plac zabaw. 
          Uchwała Nr VI/29/2015 podjęta została 14 głosami za. 
      3) w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Kotlin w Stowarzyszeniu  
          Lider Zielonej Wielkopolski, tworzącego Lokalną Grupę Działania w okresie realizacji 
          Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020 oraz udzielenia  
          pełnomocnictwa do reprezentowania Gminy w w/w Stowarzyszeniu. 
          Wójt przypomniał, że Gmina Kotlin jest w Stowarzyszeniu od 1 stycznia 2012 roku.  
          Pozyskano dużo środków ze Stowarzyszenia i wyraża się wolę kontynuacji  członkostwa  
          w tym Stowarzyszeniu. 

     Sekretarz Gminy wymienił zadania zrealizowane ze środków Lidera Zielonej Wielkopolski:  
     modernizacja  świetlicy wiejskiej w: Kurcewie na kwotę 15.086,23 zł, w Racendowie na  
     kwotę 17.888,92 zł,  w Sławoszewie na kwotę 25.000,- zł , w Wilczy  na kwotę 22.945,90 zł,  
     zorganizowanie Święta Kotlina Dzień Pomidora na kwotę 19.637,76 zł, przebudowa boisk 
     rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie na kwotę 297.534,- zł, budowa placu  
     zabaw w Kurcewie 23.411,46 zł  i zakup sprzętu muzycznego dla Domu Kultury w Kotlinie  
     za kwotę 25.000,- zł oraz nie zakończona rozbudowa i przebudowa strażnicy  OSP  
     w Wysogotówku   na kwotę 19.457,33 zł. Łącznie pozyskano z Lidera Zielonej Wielkopolski  
     środki w wysokości   465.961,60 zł. 

          Uchwała Nr VI/30/2015 podjęta została 14 głosami za. 
     4) w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

Wójt poinformował, że  skargę na dyrektora Szkoły Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą 
w Parzewie omówiono szczegółowo na posiedzeniach komisji Rady . 
Wójt wyjaśnił, że jako organ prowadzący szkoły sprawuje nadzór nad działalnością szkół      
w zakresie finansowym i administracyjnym. Nadzór pedagogiczny nad szkołami pełni 
Kurator Oświaty. 
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Rada Gminy postanowiła  skargę złożoną do Rady Gminy i Wójta Gminy  przez rodziców 
dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie  na 
dyrektora tej Szkoły, a dotyczącą nietykalności jednej z uczennic, stosowania mobbingu 
wobec nauczycielki i zastępowania dyrektora na lekcjach przez sekretarkę przekazać według 
właściwości Wielkopolskiemu Kuratorowi Oświaty  w Poznaniu. 

          Uchwała Nr VI/31/2015 podjęta została 14 głosami za. 
     5) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej  
         w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie. 

Wójt wyjaśnił, że  skarga złożona przez rodziców  dzieci uczęszczających do Szkoły 
Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie na dyrektora tej Szkoły dotycząca  
niskich wyników  z przeprowadzonego sprawdzianu w klasie VI  i dowozu dzieci do Szkoły 
także   omówiona  była na posiedzeniach komisji Rady. 
Z informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 2013/2014 wynika, że  wyniki ze 
sprawdzianu w tej Szkole nie odbiegają od wyników uzyskanych w innych szkołach w gminie 
Kotlin. 
Natomiast co do dowozu dzieci do szkół pomimo prośby o sprecyzowanie zarzutu nie 
uzyskano wyjaśnień od osoby podpisującej skargę. 
Rada Gminy uznała skargę za nieuzasadnioną. 

         Uchwała Nr VI/32/2015 podjęta została 14 głosami za. 
     6) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia warunków i trybu  
         finansowania rozwoju sportu przez Gminę Kotlin 
        Uchwała Nr VI/33/2015 podjęta została 14 głosami za. 
     7) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania  
        dotacji dla podstawowych szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych,  
         niepublicznych przedszkoli oraz innych niepublicznych form wychowania przedszkolnego 
        działających na terenie Gminy Kotlin, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
        wykorzystania. 
        Uchwała nr VI/34/2015 podjęta została 14 głosami za. 
    8) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy  
        materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Kotlin. 
        Uchwała Nr VI/35/2015 podjęta została 14 głosami za. 
    9) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie statutu sołectwa  
        Wysogotówek. 
        Uchwała Nr VI/36/2015 podjęta została 14 głosami za. 
  10) zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
        Uchwała Nr VI/37/2015 podjęta została 14 głosami za. 

Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 

     ad.13. Wolne głosy i wnioski. 
                    Jako pierwsza głos zabrała Pani N. matka dziecka uczęszczającego do Szkoły 
Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie pytając – czy będzie autobus odwożący  
dzieci  uczęszczających do klas IV do VI ze szkoły do domu, tak jak  to ma miejsce obecnie? 
Uczniowie klas IV – VI kończą lekcje o godzinie 1330 , a autobus  od szkoły odjeżdżał o godz. 
1245. 
Rodzic  informowała, że  na zwrócenie uwagi Pani dyrektor  odpowiedziała, że  nie są dowożone  
dzieci, które korzystają z lekcji dodatkowych, co jest nieprawdą. 
Wójt odpowiedział, że autobus będzie dowoził dzieci do tych punktów zbiorczych gdzie 
odległość przekracza daną ilość kilometrów 3- 4 km. 
Następnie kolejna  matka zabrała głos  informując, że rodzice są  zawiedzeni tym, że 
upubliczniono nazwiska osób podpisujących  drugą skargę. Podpisy pod skargą zostały  
zastrzeżone przez rodziców tylko do Wójta  i Rady Gminy. 
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Wójt odpowiedział, że radni nie otrzymali wykazu osób podpisujących skargę, a otrzymali   treść 
skargi. 
Rodzice dalej informowali, że nauczyciele wypytują, co to było  za pismo, co było  w tym 
piśmie napisane i kto podpisał. 
Jedna z nauczycielek podniesionym głosem mówiła, że skarga ta była niepotrzebna, przez to      
w szkole jest tylko niepotrzebny szum. 
Dalej matka dziecka mówiła, że rodzice są zawiedzeni i zbulwersowani, bo  mieli zapewnienie, 
że nazwiska będą tylko do wglądu ,a okazuje się, że są przecieki. Teraz okazuje się, że 
nauczyciel pyta rodzica – dlaczego podpisał skargę, co świadczy o tym, że informacje wyszły     
i nazwiska zostały ujawnione. 
Wójt odpowiedział, że pismo widział On, Przewodniczący Rady i Kuratorium.  Cała Gmina 
będzie wiedzieć, że złożono skargę, ale nie będzie wiedzieć kto ją podpisał. 
Wójt poinformował, że  o sprawie opisanej w skardze rozmawiał z radną Martą Hudak 
 i rodzicem. Nazwisk osób podpisujących skargę nie upubliczniono. Nie może natomiast 
odpowiadać za telefony, informacje listowne i sms osób nie związanych z Wójtem. 
Rodzice dalej mówili, że wszyscy, którzy chodzą do dyrektora Szkoły załatwiani są krzykiem         
i zastraszaniem, że dziecko dyrektora zdenerwowało i to może źle się skończyć, bo może nie 
przejść do następnej klasy. 
Wójt wyjaśnił, że jeżeli dyrektor rodzica obraził, wulgarnie się odzywał, to o takim fakcie należy 
zgłosić odpowiednim organom. 
Rodzic dalej mówiła, że planowane było spotkanie, ale tylko nieliczni rodzice zostali o tym 
poinformowani przez  wręczenie uczniom  karteczek z wiadomością przez sekretarkę. 
Ostatecznie zebranie zostało odwołane. 
Wójt pytał – jaki charakter miało  mieć to spotkanie z udziałem wszystkich rodziców                   
i dyrektora? Wójt uważał, że niewiele  by z tego wyszło. 
Dalej rodzic  informował, że dziecko nie jest wysłuchane  przez nauczyciela i idzie wówczas  do 
sołtysa, który go wysłucha. 
Wójt uważał, że trudno zrozumieć, że dziecko nie przychodzi do rodzica z problemem. 
Rodzic dalej informowała, że nauczyciel, który dowiedział się  o tym, że dzieci były u sołtysa, 
na lekcji zrobił duży szum  i dzieci są zastraszane i boją się iść do szkoły. Rodzic prosił , aby 
ktoś bliżej przyjrzał się temu. Matka dziecka mówiła, że  już wcześniej były skargi i nic się z 
tym nie robi. 
Na pytanie Wójta -  kiedy były skargi, czy za poprzedniego Wójta , rodzic nie odpowiedział. 
Wójt wyjaśnił, że nic nie jest zamiatane pod dywan , bo skarga przesłana została już przez 
rodziców do Kuratora, a po sesji przesłana zostanie także przez Przewodniczącego Rady. 
Rodzic pytał – dlaczego nikt nie rozmawiał z dzieckiem, które  zostało uderzone, a tylko              
z dyrektorem? 
Rodzic poddawał w wątpliwość  czy dzieci rozumiały  to co było w ankiecie, którą wypełniali 
uczniowie. 
Wójt pytał – dlaczego rodzic nie interweniował  wcześniej? 
Na co rodzice obecni na sesji odpowiedzieli, że się bał. 
Przewodniczący  Komisji Oświaty Lucjan Antczak mówił, że coś jest na rzeczy i należy sprawie 
przyjrzeć się.  Rodzice muszą mieć odwagę i zgłaszać jeżeli dochodzi w szkole do pewnych 
zdarzeń. Nie można natomiast nikogo bezpodstawnie osądzać. 
Wójt prosił o uspokojenie i zgłaszanie zdarzeń jakie będą miały miejsce w szkole. 
Radna Beata Skowrońska  wnosiła o zwołanie zebrania  rodziców  i dyrektora z  Wójtem              
i przedstawicielem  Kuratorium. 
                    Wnioski zgłosili: 
Sołtys sołectwa Kotlin Jarosław Tomaszewski wnioskując o: 
- zobowiązanie właściciela do uporządkowania stawu przy ul. Ks. Rymarkiewicza,  
- rozważenie zamontowania  muldy na ul. Słowackiego, 
- zamontowanie „ bramek” przy chodniku – ciągu pieszym od ul. Norwida  do ul. Poznańskiej, 
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- przedstawienie  na następnej sesji rozliczenia opłat za odpady komunalne, w tym informacji o 
  zaległościach, ile z tych zaległości zostało wyegzekwowanych i o wszczętych postępowaniach, 
- ustawienie tablic informacyjnych zamykanych w sołectwie Kotlin. 
Sołtys Tomaszewski pytał – na jakim etapie jest  budowa siłowni w Kotlinie i czy decyzja z 12 
marca umarzająca sprawę o środowiskowym uwarunkowaniu  wydana Panu P. jest ostateczna? 
Wójt odpowiedział, że w dniu 6 maja br. podpisana zostanie umowa na ustawienie urządzeń. 
Na drugie pytanie Wójt odpowiedział, że Pan P. złożył pismo z zapytaniem – na jakiej podstawie 
wydano pozwolenia na zabudowę działek przy ul. Waliszewskiej.  
Wójt poinformował, że Pan P. może posiadać produkcję do 39 DJP, a nie do 210, o  legalizację, 
której  wniósł do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu, a którą to sprawę 
Dyrektor umorzył. 
Radna Beata Skowrońska  wnioskowała o: 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze powiatowej Kotlin – Sucha, 
- uzupełnienie  i wyrównanie poboczy przy drodze Kotlin – Sucha, 
- udrożnienie rowów przy drodze Kotlin – Sucha, 
- naprawę chodnika przy drodze powiatowej w Sławoszewie – przy stawie i na odcinku od  
  kościoła do Szkoły Podstawowej w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie, 
- wydłużenie skoczni do skoku w dal na placu w Sławoszewie tak, aby mógł ćwiczyć uczeń –  
  mieszkaniec Parzewa, który jest wicemistrzem Polski w skoku w dal. 
W tym  czasie salę obrad opuścili rodzice dzieci  uczęszczających do Szkoły Podstawowej          
w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie. 
Radny Zbigniew Orpel  wnioskował o: 
- obcięcie gałęzi topoli przy blokach w Magnuszewicach, 
- ustawienie tablicy z nazwą miejscowości „ Magnuszewice” przy drodze Wyszki –  
  Magnuszewice, przy cmentarzu. 
Radny Orpel podziękował Wójtowi za budowę parkingu przy blokach w Magnuszewicach. 
Wójt poinformował, że  parking na 30 samochodów wybudowano  z cegły  rozbiórkowej                 
z rządcówki w Woli Książęcej. 
Radna Marta Hudak wnioskowała o ustawienie kosza w przedsionku do sali  w świetlicy 
wiejskiej w Racendowie. 
Radna Marta Hudak pytała – gdzie będzie umieszczona poszkodowana, która wyjdzie ze 
szpitala, a która została poparzona w wyniku wybuchu gazu w Racendowie? 
Wójt odpowiedział, że poinformuje radną po sesji. 
Sołtys sołectwa Racendów Zbigniew Kostrzewski pytał –  jaką pomoc z Gminy otrzyma 
rodzina poszkodowana w wyniku wybuchu gazu w Racendowie? 
Wójt odpowiedział, że Gmina zapłaci za przeprowadzoną ekspertyzę uszkodzonego budynku 
oraz otrzyma pomoc  z GOPS-u. 
Radny Hieronim Adamski  poinformował o zaginięciu skrzyni na piasek przy ul. 3 Maja, 
proponując zebranie wszystkich skrzyń na okres do zimy. 
                    Następnie głos zabrał obecny na sesji mieszkaniec gminy Dobrzyca informując o 
niemożliwości dojazdu do swojej wnuczki drogą w Wysogotówku. Droga ta jest nieprzejezdna    
i  biegają po niej psy. Droga została zagrodzona łańcuchem przez właściciela gruntów zajętych  
pod drogę. 
Pan K. informował, że na Jego prośby nie ma odzewu. 
Wójt poinformował, że spotkał się z Panem K. w obecności Przewodniczącego Rady  i były 
interwencje w sprawie psów. 
Na drogę w części której jest własnością Gminy w najbliższy poniedziałek  nawieziony  będzie 
żużel. Dalej Wójt informował, że droga o jakiej mówi Pan K.  w części jest drogą prywatną          
i właściciel nie zabraniał  nią jeździć. 
Wójt wyjaśnił, że właściciel posesji może wystąpić do sądu o ustalenie drogi koniecznej. 
 
ad.14. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
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                   Wójt poinformował o rozpoczęciu prac na drogach gminnych, w tym w: 
Racendowie, Parzewie i Kurcewie. 
Nastepnie będą drogi  w Wysogotówku, Wyszkach, Woli Książęcej i Kotlinie. 
Wójt poinformował :  
- o zamontowaniu kosza przy przystanku autobusowym w Racendowie, 
- o zamówieniu tablicy na boisko sportowe w Magnuszewicach, 
- tablice przy drodze nr 11 w Kotlinie  ustawia GDDKiA, 
- wycinka krzaków przy drogach będzie prowadzona, 
- co do muld  na razie będzie się wzbraniał przed ich założeniem, 
- tablice z nazwą ulic zostaną uzupełnione kompleksowo, 
- ul. Kochanowskiego przy ogródkach działkowych może być wybudowana ze środków  na  
  budowę dróg transportu rolniczego. 
                         Wójt poinformował, że zgłoszone wnioski dotyczące dróg powiatowych 
przekazano w dniu 19 marca  do Starostwa Powiatowego w Jarocinie Referat Dróg 
Powiatowych. 
W dniu 13 marca otrzymano odpowiedź   z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad      
w Poznaniu  o  zamontowanie bariery ochronnej przy drodze krajowej nr 11 w Wyszkach,         
w miejsce istniejącego ogrodzenia łańcuchowego. Dyrekcja zapewnia, że do 30 kwietnia 2015r. 
dokona poprawy bezpieczeństwa we wskazanym miejscu poprzez zamontowanie znaków 
ostrzegawczych, likwidację poręczy łańcuchowych i w to miejsce ustawienie poręczy stalowych. 
W dniu 2 kwietnia otrzymano odpowiedź Głównego Inspektora Transportu Drogowego              
w Warszawie w sprawie zainstalowania stacjonarnego urządzenia rejestrującego przy drodze  nr 
11 w Wyszkach. Inspektor poinformował, że dokonano  powtórnej analizy zasadności  
lokalizacji tego urządzenia. Analiza   oraz dane dotyczące zdarzeń drogowych  nie wykazały 
nowych okoliczności uzasadniających zmianę stanowiska  w tej sprawie. Wniosek będzie mógł 
zostać ponownie rozpatrzony w przypadku podjęcia prac  nad rozbudową Systemu 
Automatycznego Nadzoru nad Ruchem Drogowym, co uzależnione jest od zapewnienia środków 
na jej sfinansowanie. 
 W dniu 18  marca otrzymano  odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych na wnioski zgłoszone 
na sesji  w dniu 12 lutego 2015r. w którym poinformowano, że: 
- wyrwy na drodze w Wilczy  zostały  wyremontowane masą asfaltowa na zimno, 
- wierzby przy drodze z Witaszyc do Woli Książęcej zostaną wpisane do planu wycinki, który  
  będzie sporządzony w drugiej połowie bieżącego roku, 
- ubytki poboczy przy drodze Kotlin – Sucha są uzupełniane interwencyjnie w ramach  
  posiadanego destruktu asfaltowego, 
- namalowanie pasów  skrajnych na drodze Kotlin – Sucha nie zostały ujęte w budżecie na rok 
  2015 z powodu ograniczonych środków finansowych, 
- możliwość odtworzenia rowów na wskazanych odcinkach przy drodze Kotlin – Sławoszew  
  zostanie określona po sporządzeniu budżetu Referatu Dróg. 
                    Następnie Wójt przedstawił frekwencję na zebraniach wiejskich na których 
dokonano wyboru sołtysów:  Kotlin – 5%, Kurcew – 30%, Magnuszewice – 14%, Orpiszewek – 
30%, Parzew – 32%, Sławoszew – 27%, Twardów – 8%, Wilcza – 21%, Wola Książęca – 14%, 
Wysogotówek -21%, Wyszki – 7%. 
                     Wójt poinformował, że po sesji delegacje radnych i sołtysów z okazji zbliżającego 
się Święta Konstytucji 3 Maja  złożą  wieńce i zapalą znicze pod pomnikami pamięci. 
                      Wójt poinformował o planowanych w dniu 15 maja o godz. 1000 rozgrywkach na 
boisku Szkoły Podstawowej w Kotlinie. 
Wójt zaprosił radnych i sołtysów, bowiem w dniu tym odbędzie się także otwarcie boiska 
wielofunkcyjnego przy Szkole. 
 

     ad.15. Zamknięcie obrad. 
                            Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął VI sesję Rady Gminy Kotlin. 
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     Protokółowała: Paterczyk K. 

 

 


